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6. august 2015 

 

I medfør af § 37 i Forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg hermed følgende spørgsmål: 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: vedr.  

1. Har man et overblik over, hvor mange kollegieboliger man mangler i landet? (op-

delt i byer) 

2. Hvor mange kroner er brugt på at indkvartere studerende i boliger som ikke er kol-

legieboliger? (Hotel, vandrehjem, sømandshjem, private udlejningsboliger mv.) 

(opdelt i byer)  

3. Har man tal over skimmelsvampsramte kollegieboliger i Grønland? 

4. Hvor mange kroner har man benyttet de sidste (5-10 år) på at renovere skimmel-

svampsramte kollegieboliger? 

5. Har man planer om, at bekæmpe problemerne med skimmelsvamp og boligmangel? 

(Medlem af Inatsisartut Randi Vestergaard Evaldsen, Demokraterne) 

 

Begrundelse 

Demokraterne ønsker, at de studerende i Grønland lever under gode omstændigheder og har sun-

de boligforhold, samt gode rammer. Dertil mener Demokraterne også, at vi bør se skarpt på kol-

legieboligmanglen i Grønland. Vi mener vi bør se på, om de kroner der bliver benyttet på boliger 

også bliver formidlet korrekt, altså at vi ikke ”smider penge ud af vinduet” ved at leje os frem til 

lejeboliger, hoteller eller andet, hvis det ikke er økonomisk korrekt. Hvis udfaldet af svarene 

bliver således, at det er billigere at bygge kollegieboliger frem for at leje boliger, vil vi kigge på 

det.  

 

Demokraterne syntes det er godt, at man finder alternative løsninger til boligproblemerne, men 

på sigt bør man se på problemet, da boligmanglen ikke skal stoppe dem der ønsker en uddannel-

se. 


